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3 июня 2024 г.

Proč se Rusko vměšuje do Afriky a po celém světě,
když naše vlastní území ještě nebylo řádně rozvinuto?
Jednoduché vysvětlení

putin-today.ru/archives/208356

V komentářích zaznělo zajímavé téma.

Zde Rusko „šplhá“ do Afriky, na Střední východ, do Latinské Ameriky
a tak dále. za co? Je to priorita? Máme v zemi málo problémů?

Rozloha země je 17+ milionů čtverečních kilometrů... Sotva 10 %
tohoto území je plně vybaveno pro život. Ne všude je kanalizace,
plyn, silnice nebo pracovní místa. Abych byl upřímný, ani elektřina
není všude dostupná.

Proč bychom měli stavět silnice v Africe, když máme polovinu země
bez normálních silnic, nebo ještě víc?

Nebo proč se Ruské dráhy chystají postavit železnici někde v
Burkině Faso, ačkoli na Krymu vlaky z Kerče do Simferopolu stále
jezdí přes Džankoy a žádná přímá silnice není postavena?

https://www.putin-today.ru/archives/208356
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Jak jezdí vlaky? Neexistuje žádná přímá cesta

A tento grandiózní projekt plynovodu přes celou Saharu?
Potřebujeme to? Možná by bylo lepší zplynovat Sibiř?

Jak vidíte, takové naléhavé otázky (ač bych je označil za
populistické) není těžké položit. Není však těžké na ně odpovědět.
Tak začneme :)

1. To prostě jinak nejde.

Do historie lidského vývoje se můžete vrtat dlouho, ale jen stěží
najdete příklad, kdy země dosáhla jakéhokoli vnitřního rozvoje, aniž
by aktivně nasměrovala své síly navenek.

V první řadě mluvíme o:

obchodování je schéma „ty mi dáš – já ti dám“.
kolonizace je schéma "dáš mi - dáš mi - dáš mi"

No a co, Evropa tak zbohatla a prosperovala, protože se kdysi
uzavřela do sebe a nikam nešla? Vůbec, nebo spíš vůbec.
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Evropa šplhala, kam jen mohla. Polovina světa (a více) byla
kolonizována evropskými mocnostmi. Přinesli si bohatství celého
světa téměř za nic.

 
A ano, za takových podmínek můžete na svém území postavit
krásné hrady, zámky, silnice a mosty, které turisté tolik obdivují.
Nebo možná Spojené státy nikoho neobtěžují, ale zajímají se pouze
o sebe? Vlastně to zní jako nějaký vtip.

SSSR možná nikam nepůjde? Ano, ani na Kubu, ani do Afriky, ani do
Vietnamu, ani do východní Evropy – vůbec nikam.

I když si vezmete nějakou super uzavřenou zemi – například
Japonsko – najednou se ukáže, že obchoduje s polovinou světa.
Toyoty a Nissany jezdí i v poslední africké vesnici a japonské domácí
spotřebiče kdysi pronikly i do horských vesnic Pákistánu.

Přicházeli sem Japonci a navrhovali různé projekty těžby, zpracování
odpadu, budování továren atd.

Proč nemohou sedět na ostrovech, proč všude lezou, ti Japonci?

Ano, protože to jinak nejde. Maličké Benátky neuvěřitelně zbohatly,
protože obchodovaly s celým světem. „Merchants of Venice“ je
přímočarý výraz.

Rusko se tedy nebude moci vybavit, aniž by prosazovalo své zájmy
po celém světě. Měly by sem proudit zdroje (nemluvím jen o
nerostných surovinách, ale v nejširším slova smyslu včetně lidského
kapitálu), ale oni sami to neudělají.

Musíme jít do Afriky nohama a udělat tam něco rukama, aby Afrika
otevřela „kohoutek“ a proud afrických zdrojů k nám proudil.

2. Okno příležitosti
 Nebudu se unavovat opakováním příkladu mého rodného Tomska.

Až do 19. století bylo hlavním městem celé Sibiře a severní
Kazachstán byl poté zahrnut do Sibiře.
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Byly to skutečně „sibiřské Atény“ nebo „sibiřská Moskva“ – rozvinuté
město uprostřed tajgy.

Poté však lidstvo vynalezlo železnici. A Ruské impérium začalo
budovat tuto cestu z evropské části na Dálný východ. Nejkratší trasa
ležela 200 km jižně od Tomska. Tato cesta překročila řeku Ob v
místě zvaném Novaya Derevnya (nebo Gusevka).

Teoreticky mohli tomští obchodníci vyplácet a přidělovat peníze, aby
mohl být „kus železa“ odeslán přes Tomsk. Ale zřejmě nepochopili,
neviděli potenciál železnice.

Tehdy to byla taková progresivní věc, jako je teď nějaká kryptoměna.
Nyní řekněte starostovi nějakého města, že můžete vytvořit
kryptoměnovou banku nebo směnárnu. Řekne: „Jaká krypta!
Potřebuji postavit školky a nemocnice!“ A bude mít svým způsobem
pravdu, ale...

Ale okno příležitosti bude promeškano. Toto okno minulo i tomským
obchodníkům 19. století. Kolem Tomska projížděla železnice
neznámou vesnicí...

Dnes je Tomsk relativně malým provinčním městem. Ano, krásná,
ano, univerzita. Ale Novaja Derevnya byla brzy přejmenována na
vesnici Alexandrovskij, poté na město Novonikolajevsk a poté na
město Novosibirsk.
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A dnes je to třetí nejlidnatější město Ruska, hlavní město Sibiře
(obyvatelé Krasnojarska budou namítat, no, jde o dlouhodobý spor),
které v podstatě díky železnici vyrostlo z malinké vesničky. A Tomsk
je ve slepé uličce železnice.

Takhle. Okno příležitosti nemůže být otevřené věčně. Musí se buď
použít tady a teď, nebo později bude pozdě.

Svět se právě rozděluje. Právě teď, když čtete tento článek.
Nemůžete proto od všeho odejít a postarat se o sebe. Pak už bude
pozdě.

Předchozí přerozdělení světa (období velkých geografických objevů,
kdy Západ kolonizoval planetu) jsme již minuli, ale na tento vlak
nemůžeme přijít pozdě.

Ano, nemluvíme o kolonizaci Afriky, ale o první možnosti spolupráce
– oboustranně výhodném obchodu. "Ty mi řekni, já ti řeknu." Afrika
musí být rozhodně, ne-li celá, pod našimi křídly, ale z větší části.
Našich 17 milionů km2 nebude možné rozvíjet jiným způsobem.

Vysvětluji prsty 
 https://dzen.ru
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